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Létáme z Moskvy

Jaime už jeden rok pracuje v
samém středu Ruska. Po
intenzivním kurzu ruštiny pro
rodáky ze španělského Leonu si
už dokáže poradit, dokonce i
když je 30º pod nulou.
Apoštolsky spolupracuje s Opus
Dei, které pomáhá církvi v
Rusku již 8 let. Je zde mizivé
procento katolíků, i když jsou
„velmi otevření nadpřirozenu“.
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Jaime Falcó žije v Moskvě



38 let. Pochází z Leonu. Je synem
vojáka a snadno se pohybuje po
světě. Valladolid, Santander, Řím. A
poslední momentální zastávka:
Moskva. Když to tak vypráví, je to
jakoby jel v metru.

Má titul MBA, zkušenosti v
poradenství a školství. Mluví
španělsky, trochu italsky a po
intenzivním kurzu dost rusky.

Mezi 15º a 30º celsia pod nulou

Život v Moskvě je plný novot, logicky.
Sníh je bez přestání od listopadu do
dubna. Průměrná teplota je 15º, ale
často je i 30º. Pod nulou. Ale teplota o
jeho životě nerozhoduje. „Člověk si
zvykne na všechno. Myslel jsem si, že
to bude těžší se aklimatizovat.“

Dílo v Moskvě a zázraky existují

Apoštolská práce Díla v Rusku začala
před 8 lety. „Mám dobrý pocit, že
jsem jeden z prvních členů Opus Dei,



kteří pracují v zemi po pádu
Berlínské zdi, kde bylo nemyslitelné,
aby katolická organizace
uskutečňovala svou apoštolskou
práci. Ale zázraky existují. A tak tu
jsme.“

Rusko. Moskva konkrétně. Jaime žije
zde, ve studentském centru. Je jich
15, 6 různých národností.

Z Moskvy „často cestujeme do
Petrohradu, kde je dost velká
skupina lidí, kteří se účastní
duchovních formačních prostředků“.
Plus dva kněží z Kněžské společnosti
svatého Kříže v Puškinu (25 km od
Petrohradu), kteří už roky intenzivně
pracují ve farnosti. A Kijev. Jednou
měsíčně.

Moskva, bez Wikipedie

Jaime má přehled nad terénem.
„Moskva má téměř 15 miliónů
obyvatel. Je to kupodivu
multikulturní město. Nečekal jsem



to. Překvapilo mě to. Mnoho lidí na
ulici. Mnoho lidí v dopravních
prostředcích. Mnoho lidí. Průměrný
občan je zdvořilý a vzdělaný. Spíše
vážný, s nostalgickým nádechem,
který známe z ruských novel.“
Bezprostřední jednání, více než
přátelský.

Rusové se vracejí k Bohu

Toto je statistika: „procento katolíků
v Moskvě je minimální“. Je ale třeba
zasadit to do kontextu: „Před
komunismem bylo Rusko ve většině
pravoslavné. Nyní se lidé vracejí k
Bohu a normální je, že se vrací k
dřívější praxi. Je velká žízeň po Bohu
a přichází také, úplně normálně, do
katolické církve.“

„Většina mých přátel a lidí, kteří
docházejí do centra Díla, je teoreticky
pravoslavná. V praxi nejsou rozdíly
tak velké.“



„Mám pravoslavného přítele, který
na základě našeho přátelství a
potom, co poznal ducha Díla, byl
přijat do katolické církve. Při témže
obřadu učinil vyznání víry, oženil se
a pokřtil své dvě děti. Je to několik
měsíců, co mluvím trochu rusky! S
dalšími přáteli se dorozumívám
anglicky. Ale mým plánem je
dorozumět se rusky na sto procent.“

Postupně. Přirozeně. Jedno po
druhém

Na univerzitě. V práci. V životě. Zde,
ve všední Moskvě, se lidé seznamují s
lidmi z Opus Dei a s Opus Dei. Jedna
aktivita, která by měla pomoci
mnoha lidem, jsou kurzy zaměřené
na rodinu. To oceňují mladí manželé,
kteří se učí překonávat obtíže života
pod jednou střechou. Je to nástroj
pokoje. Pro ty, kdo se hádají, jsou tyto
kurzy jakousi zbraní. Ale na
záchranu jejich manželství. Příběhy
těch, kdo se milují.



Rodina, lépe. Díky

„Následkem éry komunismu je
mnoho lidí bez rodiny. Někteří stěží
poznali své rodiče, protože stát si
vzal na starost jejich celistvou
výchovu ve speciálních školách. I
vnucovaný ateismus nepřispíval k
duchovnosti, která by podporovala
manželství.“ Dnes se toto panoráma
mění. Vládní instituce, s jistou
dávkou spěchu, se vrací zpátky. „Je
samozřejmé, že stabilita rodiny se
odráží ve stabilitě společnosti a toto
tato zem potřebuje.“

„Hodně je vidět snaha udržovat
vysokou úroveň veřejné morálky.
Styl západního života, který často
morální hodnoty postrádá, není pro
ruský lid vzorem. A to překvapuje.“

Kultura

V Moskvě je 500 divadel. Jedno za
druhým. Mnohé z aktivit, které
organizuje rezidence, ve které Jaime



bydlí, má mnoho společného s
kulturou a její rozmanitostí. A také s
kulturou solidárnosti: „každý týden
chodíme na nádraží a nosíme tam
teplou kávu a sušenky pro chudé lidi,
kteří se tam potloukají.“

Svatý Josemaría v Rusku

„Za několik desítek let se k mnoha
Rusům dostaly knihy svatého
Josemaríi. Je normální, že v
některých městech najdete v
katolických kostelech informační
brožurky o zakladateli Opus Dei
nebo jeho modlitební kartičky.
Každého 26. června, v den, kdy
katolická církev slaví jeho svátek, se
slaví mše v katedrálách Moskvy,
Petrohradu a Puškinu. A od letoška
také v Kijevě.“

Post skriptum

Jaime pracuje v Nadaci Svaté Rodiny
a zároveň realizuje projekt obchodní
školy. Tuto profesionální aktivitu



spojuje s postojem, který se dá
vyjádřit takto: „Je mnoho miliónů
lidí, se kterými je třeba mluvit o
Bohu. Ruský člověk je nadpřirozenu
otevřen.“

Jedno po druhém. Postupně.
Přirozeně. A též v Rusku.
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